
BR.0002.2.2025.AB 

PROTOKÓŁ NR  XI / 25 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

z dnia 30 stycznia 2025 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 12.05.     

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Dariusz Bednarz 

Jerzy Janoska 

Zbigniew Rok 

  

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Skarbnik Powiatu Halina Mackiewicz, Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radcowie 

prawni Dagmara Kokowska-Smok i Rafał Reroń, dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

powiatu oraz naczelnicy  wydziałów, biur i samodzielnych referatów Starostwa Powiatowego 

w Zawierciu i inni, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności.  

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie 

listy obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał, a tym samym prawomocność XI sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitał 

radnych, Zarząd Powiatu ze Starostą Teresą Muchą-Popiel oraz gości, biorących udział  

w posiedzeniu, dziękując im za przybycie. Powitał również internautów, oglądających obrady 

sesji w formie online. Poinformował, że transmisja online jest dostępna pod adresem: 

https://posiedzenia.pl/powiatzawiercianski oraz na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu i w Biuletynie Informacji Publicznej.  

  

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.   

 

W związku z koniecznością zachowania terminu rozpatrzenia skargi przekazanej do 

Przewodniczącego Rady Powiatu przez Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego  

w Katowicach, ustalonego przez Radę Powiatu na poprzedniej sesji na dzień 31 stycznia 2025 
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roku, Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski złożył wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  skargi na 

Zarząd Powiatu Zawierciańskiego”. 

Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w przedmiotowej sprawie  zostało przyjęte na 

posiedzeniu w dniu 27 stycznia br. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

18 głosach „za”.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że ten projekt uchwały będzie 

rozpatrywany w pkt 11 porządku obrad. Jednocześnie poinformował, że w związku z 

wprowadzoną zmianą kolejność poszczególnych  punktów porządku obrad zmienia się 

odpowiednio. W celu usprawnienia prowadzenia sesji  porządek obrad po zmianach został 

przekazany radnym w wersji papierowej. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr X/24 z dnia 19 grudnia 2024 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty 

Zawierciańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/97/24 z dnia 19 grudnia 

2024 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2025 rok.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2025 rok.    

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2025 – 2029.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/664/14 z dnia  

28 sierpnia 2014 r. w sprawie nadania Statutu Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej 

„Pegaz” w Chruszczobrodzie.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/88/24 z dnia  

28 listopada 2024 r. w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 

rok.    

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Zarząd Powiatu Zawierciańskiego.   

12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.   

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przekazany radnym w wersji elektronicznej.  

 

Wobec brak uwag ze strony radnych w wyniku przeprowadzonego głosowania protokół  

Nr X/24 z dnia 19 grudnia 2024 roku został przyjęty  jednogłośnie, czyli przy 20 głosach 

„za”.    
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Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawiła 

Starosta Teresa Mucha-Popiel.   
 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył posiedzenia w dniach: 19 grudnia  

i 30 grudnia 2024 r. oraz 7 stycznia, 15 stycznia,21 stycznia i 28 stycznia br. zajmując się 

m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach:  

– zmian w budżecie powiatu na 2024 rok; 

– zmian w budżecie powiatu na 2025 rok; 

– planu finansowego do budżetu powiatu na 2025 rok i zmian i zmian w planie 

finansowym; 

– zmiany uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego wydatków finansowanych 

środkami z Rządowego Funduszu „Polski Ład” – Program Inwestycji Strategicznych 

oraz z Funduszu Pomocy zgromadzonych na wydzielonych rachunkach dochodów; 

– zmiany Regulaminu Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu oraz Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zawierciu; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy w  Zawierciu do 

podejmowania wszelkich czynności i składania oświadczeń woli związanych z 

przygotowaniem i realizacją projektu pn. „Nowe wyzwania, nowe zadania - 

doskonalenie kadry PUP”; 

– przeprowadzenia konsultacji społecznych w przedmiocie projektu uchwały Rady 

Powiatu Zawierciańskiego w sprawie wprowadzenia zmian do Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026; 

– ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli i szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat Zawierciański, specjalności  

i form kształcenia oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

pobierane przez szkoły wyższe, zakłady doskonalenia nauczycieli oraz inne podmioty 

w 2025 roku; 

– przekazania dyrektorom jednostek organizacyjnych powiatu uprawnień do  zaciągania 

zobowiązań na 2025 rok. 

  

➢ zapoznał się z: 

– informacją o wykonaniu budżetu powiatu zawierciańskiego za okres od  początku 

roku do dnia 31 grudnia 2024 roku; 

– uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w uchwale budżetowej na 2025 rok 

oraz o prawidłowości planowanej kwoty długu powiatu zawierciańskiego 

wynikającego z planowanych i zaciągniętych zobowiązań – opinie wydane w 

powyższym zakresie przez organ nadzoru są pozytywne; 

– informacjami o dokonanych zmianach między paragrafami w planie finansowym 

wydatków rachunku dochodów własnych na 2024 roku w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Zawierciu, w Zespole Szkół im. Xawerego Dunikowskiego  

w Zawierciu, w Zespole Szkół im. generała Józefa Bema w Zawierciu, w Zespole 

Szkół Ekonomicznych w Zawierciu oraz w Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego w Zawierciu; 

– informacją dotyczącą stanu technicznego dróg powiatowych, stanu technicznego 

obiektów mostowych oraz przepustów zlokalizowanych w  ciągu dróg powiatowych 
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na terenie powiatu zawierciańskiego, uzyskanych na podstawie przeprowadzonego 

rocznego przeglądu dróg. 

 

➢ przyjął:   

– sprawozdanie za rok 2024 dotyczące  wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w  szkołach i placówkach 

prowadzonych przez powiat zawierciański; 

– sprawozdanie z przeglądów obiektów budowalnych stanowiących mienie Powiatu 

Zawierciańskiego za 2024 rok.  

 

➢ wyraził zgodę na:   

– uruchomienie nowego kierunku kształcenia w zawodzie technik automatyk w roku 

szkolnym 2025/2026 w Technikum nr 5 w Zespole Szkół im. generała Józefa Bema  

w Zawierciu; 

– przekazanie Komendzie Powiatowej Policji w Zawierciu środków na  dofinansowanie 

zakupu samochodu oznakowanego z napędem hybrydowym; 

– zawarcie umowy bezpłatnego korzystania z  lokali użytkowych znajdujący się  

w  budynku usytuowanym na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala 

Powiatowego w  Zawierciu przy ul. Piłsudskiego 80 celem przeprowadzenia 

kwalifikacji wojskowej w 2025 roku. 

  

➢ omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, które są przedmiotem 

obrad obecnej sesji. 

 

Ponadto poinformowała, że w okresie sprawozdawczym przedstawiciele Zarządu Powiatu 

brali udział w następujących  uroczystościach i wydarzeniach: 

  

− w spotkaniach świąteczno – noworocznych, które tradycyjnie były także okazją do 

wymiany poglądów i podsumowań minionego roku; 

− w uroczystości wręczenia nagród dla laureatów na Najładniejszą Kartkę 

Bożonarodzeniową;  

− w uroczystej zmianie na stanowisku Komendanta Powiatowego Policji w Zawierciu; 

− w Koncercie Noworocznym połączonym z uroczystym otwarciem zmodernizowanej sali 

widowiskowej znajdującej się  w Miejskim Ośrodku Kultury w Porębie; 

− w I Noworocznym Spotkaniu Integracyjnym Powiatu Zawierciańskiego, 

współorganizowanym przez Starostwo Powiatowe w Zawierciu, w którym udział wzięły 

m.in. osoby z niepełnosprawnościami z powiatu zawierciańskiego; 

− w szkoleniu organizowanym przez Zarząd Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczej 

Straży Pożarnej RP w Zawierciu; 

− w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz w posiedzeniu Powiatowej Rady 

Rynku Pracy; 

− w spotkaniu informacyjnym dotyczącym wsparcia w ramach Ośrodka Wspierania 

Ekonomii Społecznej działającego na terenie powiatu zawierciańskiego; 

− w Koncercie Galowym X Jurajskiego Festiwalu Kolęd i Pastorałek Łazy 2025; 

− w uroczystym otwarciu wirtualnej strzelnicy w Zespole Szkół im. profesora Romana 

Gostkowskiego w Łazach, którego odbyło się w dniu dzisiejszym. Poinformowała, że  

w dzisiejszych obradach bierze udział Zastępca szefa Wojskowego Centrum Rekrutacji  

w Będzinie major Hubert Szczepański, który uczestniczył również w uroczystym 

otwarciu strzelnicy.  
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Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

 

Ad.5.)  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Marek Pałasz poinformował, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 27 stycznia br. jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za” zaopiniowali pozytywnie sprawozdanie Starosty Zawierciańskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2024 roku. 

Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie powiatowym Starosta corocznie przedkłada 

organowi stanowiącemu sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu bezpieczeństwa i porządku 

za rok poprzedni, które ogłasza się w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego.  

W 2024 roku w ramach ustawowych zadań i kompetencji Komisja realizowała zadania 

określone w ustawach dotyczących porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. 

Podejmowała działania w celu zapewnienia bezpiecznego wypoczynku dzieciom, młodzieży  

i turystom przemieszczającym się podczas ferii zimowych oraz wakacji przez teren powiatu 

zawierciańskiego. Zapewnienie bezpiecznego wypoczynku możliwe było dzięki 

zaangażowaniu w tym zakresie powiatowych służb, inspekcji i straży. Komisja dokonała 

również oceny stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

zawierciańskiego za okres 10 miesięcy 2024 roku na podstawie informacji przedłożonych 

przez Komendę Powiatowej Policji w Zawierciu, Komendę Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Zawierciu, Powiatową Stację Sanitarno-Epidemiologicznej w Zawierciu, 

Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Zawierciu oraz Powiatowy Inspektorat 

Weterynarii w Zawierciu. Na podstawie przekazanych  informacji stan porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu zawierciańskiego należy ocenić na poziomie 

dobrym. Dzięki dobrej współpracy zadania i cele, jakie ma do spełnienia Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku, są realizowane i osiągane, a wyciągane na posiedzeniach wnioski 

pozwalają reagować tam, gdzie najbardziej wymaga tego sytuacja, a co najważniejsze, 

pozwalają na prowadzenie szerokiej działalności profilaktycznej. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/108/25 w sprawie    

przyjęcia sprawozdania Starosty Zawierciańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2024, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 20 głosach „za”.         

 

 

Ad.6.)  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 stycznia br. jednogłośnie 

przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały Nr XI/109/25 zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2025 rok, podjętą w dniu 19 grudnia 2024 

roku.  

Zmiany w treści przedmiotowej uchwały wprowadzane są zgodnie z sugestią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach. Opiniując pozytywnie projekt budżetu powiatu na 2025 

rok organ nadzoru uznał, że stosowanie uregulowań zawartych w § 15 ust. 1 tiret 1 uchwały 

budżetowej w dotychczasowym brzmieniu może prowadzić do naruszenia zasad 

wynikających z ustawy o finansach publicznych.   
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/109/25 w sprawie  

zmiany Uchwały Nr X/97/24 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu na 2025 rok, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.         

 

 

Ad.7.) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu na posiedzeniu w dniu 29 stycznia br. 

jednogłośnie przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie powiatu na 2025 rok.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/110/25 w sprawie  

zmian w budżecie powiatu na 2025 rok, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.         

 

  

Ad.8.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że autopoprawka do 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej n alta 2025-2029, 

przyjęta przez Zarząd Powiatu w dniu 28 stycznia br. została przekazana radnym drogą 

mailową.  

  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 stycznia br. jednogłośnie, 

przy 4 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-

2029 wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem 

zmian wprowadzonych do budżetu powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w 

poprzednim punkcie porządku obrad.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/111/25 w sprawie  

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2029, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.    

 

 

Ad.9.) 

  

Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Danuta Nowicka 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 stycznia br. zaopiniowali 

pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej „Pegaz” w Chruszczobrodzie. 

W związku z ukończeniem inwestycji obejmującej przebudowę i modernizację budynku 

byłego Schroniska Młodzieżowego w Chruszczobrodzie na placówkę opiekuńczo-

wychowawczą typu socjalizacyjnego w systemie rodzinkowym,  z dniem 1 marca br. 

planowane jest przeniesienie do wyremontowanego obiektu Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej „Pegaz” w Chruszczobrodzie.  Zmiana lokalizacji placówki wymaga 

wprowadzenia stosownych zmian w Statucie.  
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/112/25 w sprawie  

zmiany Uchwały Nr LIV/664/14 z dnia 28 sierpnia 2014 r. w sprawie nadania Statutu 

Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej „Pegaz” w Chruszczobrodzie, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.         

     

 

Ad.10.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że zmiana w planie 

kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 rok, wprowadzana na wniosek Komisji, dotyczy 

przeniesienia kontroli funkcjonowania Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 2  

w Zawierciu z miesiąca stycznia na miesiąc luty br. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/113/25 w sprawie  

zmiany Uchwały Nr IX/88/24 z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zatwierdzenia planu 

kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 rok, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.     

 

 

Ad.11.) 

 

Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie skargi na Zarząd Powiatu 

rozpatrywanej w tym punkcie porządku obrad, przedstawił Przewodniczący Komisji 

Szczepan Goncerz.  

W dniu 9 grudnia 2024 roku do Przewodniczącego Rady Powiatu Zawierciańskiego wpłynęła 

korespondencja z Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach przekazująca skargę osoby 

fizycznej celem rozpoznania i załatwienia według posiadanych kompetencji. Skarga w dniu 

24 listopada 2024 roku została wysłana przez stronę skarżącą do Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad w Warszawie, skąd została przekazana w trybie art. 231 kodeksu 

postępowania administracyjnego do Marszałka Województwa Śląskiego.  

Zawarte w skardze zarzuty dotyczyły niewystarczających działań Starostwa Powiatowego  

w Zawierciu w zakresie budowy chodnika w ciągu ulicy Filaretów w Zawierciu. Strona 

skarżąca domagała się przeprowadzenia działań kontrolnych w związku z odraczaniem 

budowy chodnika. 

Decyzją Rady Powiatu Zawierciańskiego wyrażoną w Uchwale Nr X/107/24 z dnia  

19 grudnia 2024 r. termin rozpatrzenia skargi został przedłużony do dnia 31 stycznia 2025 

roku. Postępowanie wyjaśniające w sprawie przedmiotowej skargi przeprowadziła Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji, umocowana przepisami ustawy o samorządzie powiatowym oraz 

przepisami Statutu Powiatu Zawierciańskiego do przygotowania stanowiska w sprawie skarg 

wpływających do organu stanowiącego. 

Komisja na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2025 r. przeanalizowała treść skargi wraz z 

załączonymi do niej dokumentami. Zdaniem Komisji wskazane w skardze zarzuty należy 

odnieść do Zarządu Powiatu Zawierciańskiego jako organu odpowiedzialnego za wykonanie 

budżetu i zaplanowanych do realizacji zadań inwestycyjnych oraz sprawującego funkcję 

zarządcy dróg powiatowych na obszarze powiatu zawierciańskiego, a nie do Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu, które jest jednostką powołaną do zapewnienia organom powiatu 

pomocy w wykonywaniu ich zadań i kompetencji. 
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Na podstawie informacji i dokumentów przedłożonych w toku postępowania Komisja 

stwierdziła, co następuje: 

1) Zadaniem priorytetowym dla organu wykonawczego jest poprawa stanu bezpieczeństwa 

ruchu na drogach lokalnych. Zadanie to realizowane będzie poprzez modernizację ciągów 

dróg powiatowych, co wpłynie na poprawę stanu infrastruktury drogowej i usprawni 

komunikację na terenie powiatu. Zadania te Zarząd Powiatu planuje realizować  

w niezbędnym zakresie przy wykorzystaniu środków zewnętrznych. W ramach tych 

inwestycji planowana jest nie tylko modernizacja czy przebudowa nawierzchni 

drogowych, ale również remont istniejących czy budowa nowych ciągów dla ruchu 

pieszego. Pierwszym etatem przygotowującym do występowania z wnioskami  

o pozyskanie dofinansowania jest opracowanie dokumentacji projektowej. 

2) Budowa chodnika w ciągu ul. Filaretów w Zawierciu przewidziana jest do wykonania  

w toku realizacji inwestycji obejmującej przebudowę drogi powiatowej Nr 1730 S 

Zawiercie-Pomrożyce-Parkoszowice-Włodowice. Zadanie polegające na sporządzeniu 

dokumentacji projektowej dla tej inwestycji zostało wprowadzone do budżetu powiatu na 

2020 rok Uchwałą Nr XVII/199/20 Rady Powiatu Zawierciańskiego dnia 14 stycznia 2020 

r. Ustalono wówczas, że zadanie zostanie sfinansowane z środków własnych powiatu oraz 

środków gminy Zawiercie i gminy Włodowice, z którymi podpisane zostały stosowne 

porozumienia na udzielenie powiatowi pomocy finansowej. Porozumienia te zostały także 

podpisane w roku 2021 i 2022. 

3) W lipcu 2021 roku podpisana została umowa z wykonawcą wyłonionym w drodze 

postępowania na opracowanie dokumentacji projektowej. Termin wykonania zadania 

ustalony został na dzień 20 grudnia 2021 roku. 

4) W listopadzie 2021 roku wykonawca zgłosił problemy związane z istniejącymi 

materiałami geodezyjnymi, które wydłużą czas prac geodezyjnych oraz wskazał na 

konieczność zwiększenia ilości podziałów działek, co skutkowało podpisaniem aneksu 

przedłużającego termin opracowania dokumentacji do dnia 10 czerwca 2022 roku z tytułu 

zwiększenia zakresu prac geodezyjnych. 

5) Wobec przekroczenia terminu wskazanego w aneksie do umowy, w grudniu 2022 roku 

zostało podpisane porozumienie, na mocy którego wykonawca   zamawiającemu 

koncepcję programową inwestycji zawierającą część wykonanej dokumentacji.   

6) W roku 2023 Zarząd Powiatu zdecydował o kontynuowaniu realizacji zadania pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1730S Zawiercie-Pomrożyce-Parkoszowice-

Włodowice - sporządzenie dokumentacji” w latach 2024 – 2025, wprowadzając stosowne 

zapisy do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2029, co zostało 

odzwierciedlone w uchwałach budżetowych dotyczących roku 2024 i 2025. 

7) Po przeprowadzeniu wizji lokalnej przy ul. Filaretów w Zawierciu stwierdzono istnienie 

chodnika przy posesjach po stronie prawej do posesji nr 60, a po stronie lewej do po 

posesji nr 59. Na dzień realizacji chodnik budowany był do istniejących zabudowań, co 

potwierdza przedstawiona Komisji dokumentacja fotograficzna. Na obecnym etapie 

budowa brakującej części chodnika w oderwaniu od planowanej inwestycji jest 

nieracjonalna ze względów ekonomicznych. 

Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia Komisja stwierdziła, że podnoszone w skardze zarzuty 

dotyczące odraczania budowy przedmiotowego chodnika nie znajdują uzasadnienia  

w przedstawionych dokumentach. Zarząd Powiatu na bieżąco podejmował działania 

zmierzające do wykonania dokumentacji projektowej, co pozwoliłoby podjąć dalsze kroki  

w kierunku pozyskania środków na realizację tej inwestycji. W związku z powyższym skargę 

należy uznać za bezzasadną. 

Stanowisko Komisji zostało przyjęte jednogłośnie, czyli przy 3 głosach „za”. 



9 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XI/114/25 w sprawie  

skargi na Zarząd Powiatu Zawierciańskiego, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.         

 

 

Ad.12.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w dniu 3 stycznia br. wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność  

uchwały Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 28 listopada br. w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie statków lub innych obiektów pływających z obszaru 

wodnego powiatu zawierciańskiego oraz ich przechowywanie na parkingach strzeżonych 

w 2025 roku w części dotyczącej wejścia w życie uchwały jako sprzecznej z zasadami 

techniki prawodawczej. Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego wpłynęło 

w dniu 23 grudnia br. ; 

− w dniu 9 stycznia br. Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Zawierciu 

przekazała sprawozdanie z realizacji zadań „ Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na 

terenie powiatu zawierciańskiego na lata 2023-2026 ” za 2024 rok;  

− w dniu 16 stycznia br. nauczyciel Zespołu Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej  

i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 2 w Zawierciu przekazał do wiadomości 

Przewodniczącego Rady Powiatu odwołanie od decyzji dyrektora o zawieszeniu  

w obowiązkach nauczyciela skierowane do rzecznika dyscyplinarnego właściwego  

w sprawach Komisji Dyscyplinarnej dla Nauczycieli przy Wojewodzie Śląskim. W dniu 

21 stycznia br. dyrekcja Zespołu Szkół przekazała do wiadomości swoje stanowisko  

w sprawie przedmiotowego odwołania, a w dniu 21 stycznia br. pismo informujące o 

przekazaniu  odwołania do rzecznika dyscyplinarnego właściwego; 

− w dniu 20 stycznia br. Przewodniczący Związku Powiatowo-Gminnego „Jedźmy Razem” 

zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie powiatowym przekazał organowi 

stanowiącemu uchwałę Zgromadzenia Związku z dnia 20 stycznia br. w sprawie 

wprowadzenia zmian do Statutu Związku; 

− w dniu 29 sierpnia 2024 roku Rada Powiatu, rozpatrując skargę na dyrektora Zespołu 

Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

Nr 2 w Zawierciu uznała, że nie jest organem właściwym do jej rozpatrzenia ze względu 

na brak ustawowych kompetencji w tym zakresie. Decyzją Rady skarga  została 

przekazana do Starosty celem  rozpatrzenia  podnoszonych  w skardze  zarzutów  

w zakresie wynikającym z podległości służbowej. W piśmie z dnia 21 stycznia br. strona 

skarżąca oświadczyła, że do chwili obecnej nie została poinformowana o działaniach  

i decyzjach podjętych przez Starostę w przedmiotowej sprawie.  

Nawiązując do powyższej korespondencji Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski wyjaśnił, że z dokumentacji zgromadzonej w aktach sprawy wynika, iż 

pismem z dnia 19 września 2024 roku Starosta przekazała stronie skarżącej informacje 

dotyczące sposobu rozpatrzenia tej skargi. Korespondencja, wysłana listem poleconym ze 

zwrotnym potwierdzeniem odbioru w dniu 20 września, została osobiście odebrana przez 

osobę zainteresowaną w dniu 23 września, co osoba ta potwierdziła własnoręcznym 

podpisem. W związku z powyższym zawarte w piśmie sugestie o nierozpatrzeniu skargi są 

nieuzasadnione i bezpodstawne; 
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− w dniu 24 stycznia br. Wydział Edukacji Starostwa Powiatowego w Zawierciu przekazał 

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za 2024 rok w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez powiat zawierciański. Sprawozdanie zostanie przekazane do wiadomości członków 

Komisji Edukacji; 

−  w dniu 29 stycznia br. Przewodniczący Rady Powiatu i radni zostali poinformowani 

przez stronę skarżącą o złożeniu do Starosty skargi na Dyrektora Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 2  

w Zawierciu o nieprzestrzeganie przepisów prawa oświatowego; 

− w okresie sprawozdawczym do Biura Rady Powiatu wpłynęły informacje przygotowane 

przez wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu dotyczące tematów 

wiodących posiedzeń stałych Komisji w miesiącu styczniu br. 

 

 

Ad.13.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że w okresie od 

poprzedniej sesji radni nie składali interpelacji i zapytań. Przypomniał również, że zgodnie z 

ustawą o samorządzie powiatowym interpelacje i zapytania należy składać w formie 

pisemnej. 

  

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starosto, panie i panowie radni. Ja miałbym takie dwie 

interpelacje. Obydwie dotyczą akurat dróg. Jedna to taka, która dotyczy przepustu pod drogą 

w Jeziorowicach. Z tego, co mi wiadomo, mieszkańcy tej miejscowości składali pisma do 

Wydziału Dróg. Co prawda tych pism nie widziałem, mogę tylko się oprzeć na słownym 

przekazie, niemniej jednak ten przepust jest niedrożny, w związku z powyższym powoduje 

zalewanie posesji. Prosiłbym, aby – ponieważ to nie jest jakaś wielka praca do wykonania –  

aby udrożnić ten przepływ, ponieważ teraz będą takie wiosenne deszcze i będzie to takim  

z negatywnym skutkiem dla tych posesji. To jest jedna interpelacja.  

Druga natomiast... zwróciłbym się tu z prośbą do Wydziału Dróg, a w zasadzie do Zespołów 

dróg, które prowadzą działania bieżące, jeżeli chodzi o naprawę, o usunięcie ziemi, która jest 

na poboczach naniesiona w okresie zimowym, która blokuje spływ wody do rowów bądź na 

tereny niższe przyległe do dróg, ponieważ tworzą się zalewiska. I to miałbym tutaj prośbę 

dotyczącą na razie tych trzech gmin czyli Żarnowiec, Szczekociny, Irządze w miejscach, 

gdzie tworzą się zalewiska. To znaczy również dotyczy to pozostałych dróg w powiecie, bo to 

nie można tak, że te są ważniejsze, te mniej, ponieważ jesteśmy radnymi całego powiatu, 

więc ta kwestia dotyczy dróg w całym powiecie również. Ponieważ tu, gdzie tworzą się 

zalewiska wodne, stwarzają olbrzymie niebezpieczeństwo w zagrożeniu w ruchu drogowym. 

Zresztą tutaj mała dygresja. Na skutek takiego naniesienia zanieczyszczeń na drodze sam 

byłem – no niestety – ofiarą takiego wypadku, więc przestrzegam, że te działania, które 

pozwolą zniwelować te pobocza, aby woda mogła spływać do rowów są bardzo istotne, 

ponieważ... Drodzy państwo, gdybyście zobaczyli nieraz takie jeziora, gdzie samochód 

wprost jest unoszony do góry, bo on nie spodziewa się, że może być taka kałuża wody na 

drodze. Prowadzi to do olbrzymiego zagrożenia. To jedna rzecz. Druga rzecz to jest taka, że 

ponieważ tutaj, gdzie tworzą się te zalewiska, podmaka podbudowa dróg i w następstwie 

przejeżdżania ciężkiego transportu powoduje uszkodzenia tych dróg. Najczęściej to są 

też drogi, które są po niedawnych odbudowach i szkoda po prostu, żeby poprzez takie 

zaniechanie dochodziło do uszkodzenia. To by było tyle. Dziękuję bardzo”.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poprosił, aby w przyszłości 

precyzyjnej określać miejsca występowania zalewisk czy jezior wody na drogach, ponieważ 

osobiście nie zauważył tego zjawiska na terenie powiatu.  

  

 

Ad.14.) 

 

W związku z uroczystością związaną z otwarciem wirtualnej strzelnicy Starosta Teresa 

Mucha-Popiel zaprosiła wszystkich zebranych na krótkie spotkanie.  

    

 

Ad.15.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując wszystkim za przybycie  Przewodniczący Rady 

Powiatu Jarosław Kleszczewski zamknął obrady XI sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 12.45. 

 

  

 

Protokół sporządziła:                        Przewodniczący Rady Powiatu 

/-/ Anna Bryła                  /-/ Jarosław Kleszczewski    

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


